
                                               PROTOKÓŁ  Nr XIII/2015

z XIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 22 października 2015 r. w budynku
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.35. 

                                Ad.1.  Otwarcia XIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady 
Gminy,  Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka, radnego powiatu Jerzego 
Kordosa, właściciela Uzdrowiska Pana Czesława Sztuka,   Wójta Gminy Adama Pałysa,  
sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecni na Sesji  radni: Teresa Sowula. Andrzej Kopeć.
Lista obecności – w załączeniu.
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie XIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Przyjęcie porządku XIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
3. Przyjęcie Protokołu z XII Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XII Sesji Rady Gminy  
     Solec- Zdrój.
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
6. Informacja o realizacji zadań oświatowych za lata 2014 – 2015.
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Podjęcie uchwał:
a/ w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miejscowości Solec-Zdrój na 
lata 2015 – 2022 wraz Prognozą Oddziaływania na Środowisko Lokalnego Programu Rewita-
lizacji dla Miejscowości Solec-Zdrój na lata 2015 – 2022
b/ w sprawie wyrażenia zgody/odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z 
radnym Rady Gminy Solec-Zdrój.
c / w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2015 rok
d/ sprawie wspólnego przygotowania i realizacji projektu partnerskiego 
pn. „Ochrona bioróżnorodności obszarów cennych przyrodniczo poprzez utworzenie 
edukacyjnej ścieżki rowerowej łączącej gminy uzdrowiskowe Busko-Zdrój i Solec-Zdrój”
e/ w sprawie wspólnego przygotowania i realizacji projektu partnerskiego pn. „Zdrój Kultury 
– szlak dziedzictwa kulturowego obszaru uzdrowiskowego województwa świętokrzyskiego 
Gminy Busko-Zdrój i Gminy Solec-Zdrój” współfinansowanego z Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014 – 2020
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
10.Wolne wnioski i zapytania.
11. Zakończenie obrad.
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.    
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z XII Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .      
                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na XII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                              Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.



Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.
                               Ad.6. Kierownik Referatu  Edyta Patrzałek przedstawiła informację o 
realizacji zadań oświatowych za  lata 2014 – 2015. 
Nawiązując do przedłożonego sprawozdania radny Jan Żubrowski, mając na uwadze 
przedstawione  wyniki egzaminów gimnazjalnych, udział uczniów w konkursach 
przedmiotowych, olimpiadach  oraz ich osiągnięcia uznał, że młodzież z gimnazjum  w 
Solcu-Zdroju jest dobrze przygotowana do nauki w szkołach średnich.
                                Ad.7. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny Czesław Zeliasz:
- usunąć krzewy przy drogach Piestrzec – Magierów, Zołcza – Ugory i Ściegna,
- wyciąć krzaki przy drogach gminnych,
Radny Stanisław Żelazny:
- Usunąć drzewa znajdujące się  w pasie drogowym obok p. Czekaja  w Ludwinowie.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- co z działką w parku  w Zborowie?
- chodnik obok p. Wojtal,
- chodnik  w Zborowie,
- w budżecie powiatu na przyszły rok umieścić środki na drogę do Włosnowic wraz z 
poboczami,
- do Wójta: Jego imieniem i nazwiskiem  ktoś podpisuje się na donosach.
Radny Włodzimierz Grabda:
- umieścić w budżecie powiatu środki na drogę do Żukowa,
- wykopać rowy przy drodze na Gadawę,
- podziękował Wójtowi za wybudowanie drogi do p. Magdziarz,
- zrobić drogę do działki po Warzechach, ponieważ działka ta została zakupiona,
Radny Stanisław Żelazny:
- co z drogą „sandomierką”, czy będą budowane przy niej chodniki?
Radny Paweł Fortuna:
- z rozmów z rodzicami wynika, że chcieliby , aby dzieci miały wstęp na basen.
Radny Jan Żubrowski:
- W mediach mówi się dużo o zanieczyszczeniu atmosfery. Mieszkańcy palą węglem, gaz jest
drogi, lepsze gatunki węgla również. Co będzie jeśli wejdzie w życie ustawa mająca na celu 
poprawę jakości powietrza?
- Czy biblioteki na terenie gmin y skorzystały z pomocy Państwa i zakupiły książki?
- W budżecie na przyszły rok zaplanować środki na budowę ulicy Klombowej i Kopernika.
Radny Adrian Babiarz:
- do powiatu: na zakręcie obok p. Ząbka należy dołożyć kratki spustowe, aby odwodnić 
drogę,
- do wójta: odwodnić kostkę na ujęciu wody.

              Ad.8a.  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że  projekt 
uchwały w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji dla miejscowości Solec-Zdrój 
otrzymał rekomendację członków komisji.
Radny Jerzy Łukasiewicz zaproponował dyskusję nad przebiegiem drogi.
Radny Stanisław Żelazny uważa sprawę przejścia za nieuzgodnioną i proponuje dogadać się z
właścicielem nad jej przebiegiem. 
Zdaniem radnego Czesława Zeliasza nie można przez prywatną własność prowadzić drogi.
Radny Włodzimierz Grabda popiera propozycję uzgodnienia z właścicielem uzdrowiska 
przebiegu ciągu pieszego.
          Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek udzielił głosu właścicielowi uzdrowiska.



          Pan Czesław Sztuk uważa, że na temat rewitalizacji miejscowości  powinny być 
prowadzone konsultacje z mieszkańcami. Na piśmie od Wójta ma obiecane wprowadzenie 
zmiany do m.p.z.p. polegającej na usunięciu   drogi dzielącej działkę na dwie części. Zwraca 
się do radnych o nie przyjmowanie uchwały w takiej formie. Tabliczka o zakazie wstępu na 
teren parku osobom obcym ma na celu ukrócenie niszczenia parku.
            Wójt Adam Pałys potwierdził, że w 2006 r. zobowiązał się do zmiany planu 
przestrzennego zagospodarowania w odniesieniu do drogi dzielącej działkę. 
Ogłoszenia o wyłożeniu po publicznego wglądu Programu Rewitalizacji Solca –Zdroju  były 
umieszczane zarówno w Internecie jak i na tablicy ogłoszeń. Mieszkańcy byli zainteresowani 
programem i to oni właśnie domagali się połączenia  wschodu miejscowości  z zachodem. 
Stąd też taka propozycja została umieszczona w projekcie programu.
               Pan Janusz Curyło, policjant miejscowego posterunku potwierdził, że miały miejsce 
interwencje związane z dewastowaniem parku, zakłócaniem spokoju przez młodzież 
spożywającą alkohol.
              Pan Czesław Sztuk zastanowi się nad propozycją zmiany treści tabliczki na 
„własność prywatna” , która to dawałaby możliwość osobom niebędącym kuracjuszami na 
spacer po parku. Jednocześnie wyjaśnił, że dzieci szkolne mają wstęp do parku jako grupa 
zorganizowana, po uprzednim zgłoszeniu wejścia przez dyrektora szkoły.
             Na pytanie Przewodniczącego Pawła Patrzałka, czy jeżeli droga będzie biegła obok 
basenów to wyrazi zgodę na jej przebieg przez park, Pan Sztuk odpowiedział, że jeżeli 
przejście potrzebne jest mieszkańcom to propozycja musi wyjść od nich na spotkaniu w tej 
sprawie. 
            Radny Marcin Nurek zapytał, czy wyrazi zgodę na jakiekolwiek inne przejście przez 
park. 
Zdaniem Pana Cz. Sztuka na temat przejścia potrzebne są konkretne uzgodnienia. Dla 
mieszkańców gotowy jest do dyskusji. W dniu dzisiejszym zwraca się do radnych, aby 
przyjęli uchwałę z wyłączeniem  z Programu Rewitalizacji spornej drogi.
Przewodniczący Paweł Patrzałek zgłosił wniosek  formalny o wycofanie z porządku obrad 
uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miejscowości Solec-
Zdrój na lata 2015 – 2022.
Wniosek poddany pod głosowanie został przyjęty następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 12,
przeciw – 1,
wstrzymało się – 0.
Zgodnie z głosowaniem uchwała została wycofana z porządku sesji.

Ad.7.b/ Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę w 
sprawie odmowy zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym.
Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 12,
przeciw – 0,
wstrzymał się – 1.
Uchwała Nr XIII/59/2015  w sprawie odmowy zgody na rozwiązanie stosunku pracy z 
radnym  - w załączeniu.
W związku z opuszczeniem  sesji przez jednego z radnych Przewodniczący poinformował, że 
na sali pozostało 12 radnych.
                          Ad.7.c/ Następnie radni głosowali nad odczytaną uchwałą w sprawie 
dokonania zmian budżetu gminy. 
Uchwała została przyjęta 12-oma głosami „za”, przy 0 – przeciw oraz 0 – wstrzymujących  
się.



Uchwała Nr XIII/60/2015 w sprawie  zmiany  budżetu gminy Solec-Zdrój na 2015 rok – w 
załączeniu.
                         Ad.7.d/ Przystępując do podjęcia kolejnej uchwały w sprawie wspólnego 
przygotowania i realizacji projektu partnerskiego pn. „ Ochrona bioróżnorodności obszarów 
cennych przyrodniczo poprzez utworzenie ścieżki rowerowej łączącej gminy uzdrowiskowe 
Busko-Zdrój i Solec-Zdrój”.  Przewodniczący poinformował, że w uchwale tej , w stosunku 
do jej projektu przedłożonego na posiedzeniach komisji nastąpiła zmiana nazwy zadania . 
Pozostałe zapisy   pozostają niezmienione. 
Odczytana i poddana pod głosowanie  uchwała została podjęta  następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 12,
przeciw – 0,
wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XIII/61/2015 w sprawie wspólnego przygotowania i realizacji projektu 
partnerskiego pn. „Ochrona bioróżnorodności  obszarów cennych przyrodniczo poprzez 
utworzenie edukacyjnej ścieżki9 rowerowej łączącej gminy uzdrowiskowe Busko-Zdrój i 
Solec-Zdrój – w załączeniu.
                      Ad.7.e/ Bez uwag została podjęta odczytana i poddana  pod głosowanie uchwała
w sprawie wspólnego przygotowania i realizacji projektu  partnerskiego  pn. „Zdrój Kultury –
szlak dziedzictwa kulturowego  obszaru  uzdrowiskowego województwa świętokrzyskiego 
Gminy Busko-Zdrój i Gminy Solec-Zdrój” .
za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych,
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych.
Uchwała Nr XIII/62/2015 w sprawie wspólnego przygotowania i realizacji projektu  
partnerskiego  pn. „Zdrój Kultury – szlak dziedzictwa kulturowego  obszaru  uzdrowiskowego
województwa świętokrzyskiego Gminy Busko-Zdrój i Gminy Solec-Zdrój” 
współfinansowanego  z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
świętokrzyskiego na lata 2014 – 2020 – w załączeniu.    
                Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili:
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek:
- Powiat zakupił odpowiedni  sprzęt do usuwania zakrzaczeń. Odbędzie się objazd wszystkich
dróg i wykaszanie.
- Z p. Czekajem odbędą się dzisiaj rozmowy w sprawie usunięcia drzew w Ludwinowie.
- Jest zgoda konserwatora zabytków dotycząca działki w parku w Zborowie. W chwili 
obecnej  trwają prace w biurze geodezji nad podziałem działki i jej przekazaniem . 
- W tym roku zarząd powiatu odmówił finansowania remontu chodników w Zborowie. Środki
na ten cel  będą w budżecie na przyszły rok.
- Droga Piasek Mały Żuków będzie zrobiona, nie zna jeszcze terminu wykonania robót.
- Rów  przy drodze na Gadawę będzie wykonany po Wszystkich Świętych.
- Na temat zmian w mpzp należy zorganizować spotkania w poszczególnych 
miejscowościach, aby dotrzeć do wszystkich mieszkańców.
Wójt Gminy Adam Pałys:
- Krzaki przy drogach będą wycinane.
- Według projektu z 2007 r. przy drodze nr 79 planowane były zatoczki wraz z chodnikami do
najbliższego skrzyżowania. Do końca Świniar  w  tym roku droga nie będzie robiona.
- Należy wyczyścić drogę do działki w Piasku Małym.
- Wstęp na basen będzie dla dzieci ze szkół podstawowych. Gimnazjaliści nie chcą z niego 
korzystać.
- Nie wie czy będzie jakieś wsparcie dla mieszkańców chcących wymienić piece centralnego 
ogrzewania.



- Biblioteki z naszego terenu skorzystały ze wsparcia finansowego na zakup książek. Obecnie 
są w fazie rozliczenia.
- Ulice Klombowa i Kopernika nie są zabudowane, oprócz jednego budynku i nie wiadomo 
czy kiedykolwiek będą.
- Zbada sprawę odwodnienia ujęcia wody w Piestrzcu.
         Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
- Pan Sławomir Sadowski – przedstawiciel Izby Rolnej wyjaśnił wątpliwości wynikłe podczas
szacowania szkód spowodowanych suszą. Poruszył również problem odszkodowań za straty 
wyrządzone przez dziki.  
Pan Andrzej Gądek zapytał ilu rolników z gminy Solec-Zdrój otrzymało pomoc suszową? 
Uważa, że rolnicy hodujący zwierzęta zostali poszkodowani.
Pan Sławomir Sadowski  poinformował, że 30% złożonych wniosków uzyskało prawo do 
pomocy. Szkody były szacowane na wniosek rolnika a oceniane były plony znajdujące się na 
gruncie.
Pan Czesław Zeliasz uważa, że komisje źle oceniały szkody.
Zdaniem Jerzego Łukasiewicza  pomoc powinni otrzymać wszyscy rolnicy w zależności od 
wielkości gospodarstwa.
Pan Bogdan Zając:
- Podana na stronie internetowej informacja o porządku Sesji jest niepełna.
- Dlaczego nie ma forum na stronie internetowej umożliwiającego zainteresowanym osobom 
wpisy?
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zdarza się, że do porządku sesji wprowadzane są uchwały 
dodatkowe, tak jak miało to miejsce teraz, stąd też wynikła różnica. Niemniej jednak projekty 
tych uchwał były przedstawiane i zaakceptowane na posiedzeniach komisji.
Z uwagi na obraźliwe i ordynarne wpisy na stronie internetowej  nie ma forum.
Pan Bogdan Zając:
- W Lokalnym Programie Rewitalizacji znajdują się zapisy dotyczące parku zdrojowego a 
taki nie istnieje.
- Co będzie z boiskiem?
Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że zapisy dotyczą parku będącego własnością gminy. 
Organizacją rozgrywek sportowych zajmowało się stowarzyszenie,  które  wydaje się, nie jest 
obecnie zainteresowane swoją działalnością. Wójt służy pomocą finansową.
Pan Waldemar Korniłowicz:
- Przy ul. Partyzantów studzienki wystają ponad poziom chodnika, płyty są zapadnięte.
- Przy ul. Krakowskiej rów wzdłuż chodnika jest zarośnięty.
Pan Andrzej Gądek wyjaśnił, że realizacja wszystkich potrzeb uzależniona jest od 
posiadanych środków finansowych a te są ograniczone.
Pan Bogdan Zając:
- Łącznik  między Malinowym Rajem a basenami znajduje się w części która w mpzp 
oznaczona jest jako 15-metrowy pas zieleni przy rzece Rzosce.
Pan Wiesław Sowiński:
Czy są plany przyjęcia do gminy uchodźców?
Pan Andrzej Grabda: 
- Położyć asfalt na”Szlaku Królewskim”.
Pan Andrzej Gądek: Asfalt będzie położony na drodze, nie jest jeszcze znany termin.
Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Zmienić dyrektora szpitala, ponieważ placówka nie przynosi dochodów a oddziały są 
likwidowane.



Pan Andrzej Gądek: Dyrektor był obecny na Sesji i nie było wówczas pytań od radnych. 
Sytuacja szpitala jest zła, placówka  wymaga pomocy finansowej od starostwa. Osobiście nie 
chciałby, aby szpital został sprywatyzowany stąd też taka  pomoc jest niezbędna.
Pan Artur Cygan poinformował  w otwartych konsultacjach społecznych dot. zapisów  
Lokalnej Strategii Rozwoju do realizacji nowego okresu programowania 2014-2020, 
organizowanych przez Lokalną Grupę Działania „Królewskie Ponidzie”.
                      Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady 
Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XIII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek
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